
 

1 

 

Protokół 

z XXXIV Sesji Rady Gminy Poświętne, która odbyła się w dniu 9 maja 2014 roku  

w Sali konferencyjnej urzędu gminy w godzinach 10
15

-12
40

 

 

Ad.1.  Posiedzenie otworzył i przewodniczył radny Worach przewodniczący rady. Powitał 

zebranych radnych oraz zaproszonych gości, kierowników jednostek i władze gminy. Na 

podstawie listy obecności (12 radnych obecnych w chwili otwarcia posiedzenia ) stwierdził 

kworum władne do podejmowania prawomocnych uchwał. Na sekretarza posiedzenia 

wybrano radnego Grzegorza Świądra. 

Ad. 2. Radny Worach oznajmił, że porządek obrad radni otrzymali w korespondencji, pytał o 

uwagi. 

- uwag nie wniesiono. 

Porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Ocena zasobów Pomocy Społecznej za rok 2013 dla Gminy Poświętne. 

5. Informacja o współpracy Gminy Poświętne z organizacjami pozarządowymi za rok 2013. 

6. Sprawozdanie z działalności  Wójta Gminy w okresie między sesjami. 

7. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zaopiniowania połączenia gmin w celu utworzenia okręgu wyborczego do Rady 

Powiatu Opoczyńskiego. 

b) w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Poświętne 

c) w sprawie udzielenia dotacji dla Komendy Wojewódzkiej Policji w Łodzi. 

d) w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2014 r. 

e) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

8. Interpelacje radnych. 

9. Zapytania i wolne wnioski. 

10. Zamknięcie obrad. 

Ad. 3. Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty bez uwag. 

Ad.4. Ocenę zasobów Pomocy Społecznej za rok 2013 dla Gminy Poświętne przedstawiła 

pani Podlasek Kierowniku Ośrodka. 

- uwag nie wniesiono. 

Ad.5. Informację o współpracy Gminy Poświętne z organizacjami pozarządowymi za rok 

2013 przedstawiła pani Duraj Sekretarz Gminy. 

- uwag nie wniesiono. 

6. Sprawozdanie z działalności  w okresie między sesjami przedstawił Wójt Gminy. 

- uwag nie wniesiono. 

Ad. 7. Podjęcie uchwał: 

Ad. 7 a) Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania połączenia gmin w celu utworzenia 

okręgu wyborczego do Rady Powiatu Opoczyńskiego przedstawiła pani Duraj Sekretarz 

Gminy. Zapoznała zebranych z proponowanym przez  starostwo  powiatowe podziałem 
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powiatu na okręgi. Dodała, że opinie rad gmin są zbierane przez powiat w związku ze 

zmniejszeniem liczby radnych powiatowych. 

- radny Franas stwierdził, że na posiedzeniu wspoółnym komisji punkt wywołał 

burzliwą dyskusję, dodał, że Rada Gminy Drzewica podjęła uchwałę o wykluczeniu 

gminy Poświętne ze wspólnego okręgu, uważam, że taki gest to dla nas policzek. 

Możemy przyjąć propozycję powiatu lub po męsku podjąć własną. Pytał o realizację 

wniosku z komisji w sprawie zaproszenia kogoś ze starostwa na obecną sesję w celu 

wyjaśnienia powodów podejmowania takich uchwał przez gminy ponieważ nie znamy 

powodów decyzji radnych gminy Drzewica. 

- pan Duraj stwierdziła, że dyskusja na komisji była polityczna, ambicjonalna, dodała, 

że przedstawiła stosowne wyjaśnienia, w  całej tej sytuacji nie chodzi o to z kim 

chcemy być ponieważ według projektu starostwa i tak jesteśmy z Drzewicą. Uchwała 

Drzewicy jest sporządzona niezgodnie z intencja powiatu. Zaapelowała o nie uleganie 

emocją ponieważ są one mało istotne dla sprawy, bądźmy ponad to. 

- Wójt dodał, że rozmawiał z powiatowym urzędnikiem wyborczym, którym jest 

sekretarz powiatu oraz ze starostą, stanowisko powiatu jest jasne i uchwała Drzewicy 

nie będzie brana pod uwagę. Wszystkie pozostałe rady zaopiniowały projekt starostwa 

pozytywnie. Nie znam motywów radnych z Drzewicy podjęcia takiej uchwały. Powiat 

podejmie uchwałę zgodną z przedstawionym gminom projektem. 

- radny Pawlik poparł stanowisko pani Duraj aby nie obrażać się na nikogo. Choć jest to 

policzek dla nas to przy współpracy możemy im zabrać przynajmniej jednego radnego 

powiatowego a nawet więcej. Musimy wybrać takiego radnego, który częściej będzie 

pojawiał się na naszych obradach. 

- radny Franas szef komisji rewizyjnej przed chwila uprawia politykę a ja zastanawiam 

się dlaczego pani Duraj nie reaguje. Jest coraz mniej mieszkańców i to jest główny 

problem, w Drzewicy jest więcej mieszkańców, nie byłem przeciwnikiem połączenia 

się z Drzewicą, wypowiadałem się jako mieszkaniec , jest to niesmaczne ale ja nie 

wstydzę się swojej gminy. Wójt może przekazać burmistrzowi co o tym myślimy ale 

to nie jest miejsce na agitację. 

- pan Bajerowski sołtys Dęba wyraził zdziwienie dyskusją skoro ostateczną decyzję i 

tak podejmie powiat. 

Radny Worach poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zaopiniowania połączenia gmin w 

celu utworzenia okręgu wyborczego do Rady Powiatu Opoczyńskiego. Za przyjęciem 

głosowało 12 radnych – jednogłośnie. 

Ad.7. b) Projekt uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

na terenie Gminy Poświętne przedstawiła pani Duraj Sekretarz Gminy, dodała, że na komisji 

regulamin był szczegółowo omawiany. Regulamin jest zmieniany z powodu likwidacji ZUK 

oraz braku możliwości wykonywania przyłączy przez gminę choć poprzedni regulamin był 

dobry.  

Za przyjęciem uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

na terenie Gminy Poświętne głosowało 12 radnych – jednogłośnie. 

Ad.7.c) Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Komendy Wojewódzkiej Policji w 

Łodzi przedstawiła pani Kośka Skarbnik Gminy. 
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- pan Dworak Komendant Komisariatu Policji w Drzewicy stwierdził, że na komisji 

szczegółowo motywował wniosek. Dodał, że jest to wspólny zakup samorządów i 

Komendy Wojewódzkiej. Zaapelował o przychylne stanowisko radnych, będzie to 

pojazd do zadań specjalnych w trudnym terenie służący podniesieniu poziomu 

bezpieczeństwa mieszkańców gmin Poświętne i Drzewica.  

- Wójt dodał, że kwoty wyliczono na podstawie liczby mieszkańców, dodał, że podobna 

sytuacja dotyczyła Komisariatu w Paradyżu.  Apelował o podjęcie tej uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Komendy Wojewódzkiej Policji w 

Łodzi głosowało 12 radnych – jednogłośnie. 

Przewodniczący radny Worach ogłosił przerwę w posiedzeniu. 

O godzinie 11
35

 wznowiono posiedzenie. 

Ad. 7. d) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2014 r. przedstawiła 

pani Kośka Skarbnik Gminy. 

- Wójt w uzupełnieniu zmian w budżecie przypomniał zebranym planowane do 

realizacji na bieżący rok inwestycje. Omówił problemy związane z wykupem gruntu 

pod drogę gminną, dodał, że właściciele nie chcą zgodzić się na sprzedaż gruntu z 

powodów osobistych. Proponowano nawet dość wysoką cenę za grunty jednakże bez 

efektu. Nawet stosując spec ustawę wykup może bardzo przeciągnąć się w czasie. 

Opracowanie projektów i uzyskanie wszystkich zgód może spowodować bardzo długi 

okres ze względu na obszar Natura 2000. 

- radny Worach zapoznał zebranych z przeprowadzonymi rozmowami z właścicielami 

gruntu, dodał, że jest to poważny problem i powinien być jeszcze przedyskutowany. 

- radny Wielgus stwierdził, że przewidywał taki obrót sprawy już podczas 

wnioskowania o wykup, dodał, że trzeba kupić grunt od sąsiada i wpasować się w 

istniejąca drogę, podziękował za podjęte działania. 

- radny Worach zaproponował odstąpienie czasowe od realizacji tego zadania i 

wycofania z budżetu planowanych na wykup środków. 

- Wójt dodał, że jest to bardzo trudna sprawa, rada powinna się szczegółowo 

wypowiedzieć w tej sprawie. Wnioskodawcy ograniczyli się do złożenia wniosku, nie 

chcą uczestniczyć w rozmowach, stwierdzono, że najlepiej żeby zrobił wszystko Wójt. 

- radny Pawlik zwrócił uwagę na powagę sesji, dodał, że ten problem nie powinien być 

omawiany na sesji lecz na komisjach, musi powstać zespół roboczy do wypracowania 

najlepszego rozwiązania satysfakcjonującego wszystkich.  Jednakże jednostka nie 

może blokować działań społeczeństwa. 

- rady Worach zwrócił się do Wójta o wycofanie zadania z budżetu. 

- Wójt przedstawił stosowny wniosek. 

Za zdjęciem z budżetu zadania związanego z wykupem gruntu głosowało 8 radnych, 1 

przeciw przy 3 wstrzymujących. 

- pani Kośka Skarbnik Gminy odczytała poprawiony projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2014 głosowało 12 

radnych – jednogłośnie. 

Ad. 7.e) Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej przedstawiła 

pani Kośka Skarbnik Gminy. 
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- uwag nie było 

Za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej głosowało 12 

radnych – jednogłośnie. 

8. Interpelacje radnych – nie było. 

Ad. 9. Zapytania i wolne wnioski. 

- pan Bajerowski sołtys wsi Dęba poruszył kwestie przejazdu ponadnormatywnych 

pojazdów po drodze powiatowej wożących materiał na drogi leśne budowane przez 

Nadleśnictwo, dodał, że pojazdy te powodują duże zniszczenia nawierzchni. 

Zaproponował aby skierować ruch na drogi leśne. 

- Wójt oznajmił, że drogi są odpowiednio oznakowane a kierowcy świadomie łamią 

przepisy. 

- radny Kacprzak Bolesław poruszył kwestie związane z przejazdem ciężkich 

samochodów  przez most w Mysiakowcu. Należy wprowadzić odpowiednie 

oznakowanie i podjąć odpowiednie działania. Most się rozpada, jeżeli zostanie 

uszkodzony nikt go nam nie odbuduje. 

- pan Sobczyk sołtys wsi Studzianna poruszył kwestie pozyskania kruszywa z 

remontowanych torów, dodał, że prywatni ludzie pozyskują dobry materiał a gmina 

nic nie robi aby zmagazynować kruszywo na zapas. 

- Wójt oznajmił, że gmina pozyskała dużo kruszywa o odpowiednich parametrach, 

obecne nie spełnia kryteriów a gmina nie posiada kruszarki. 

- pan Sobczyk sołtys wsi Studzianna dodał, że należy gromadzić taki materiał na 

przyszłe roboty drogowe. 

- radny Worach dodał, że kolej najlepszy materiał stosuje na swoich budowach. 

- Wójt odnośnie funduszu sołeckiego stwierdził, że przy braku ZUK-u gmina nie będzie 

mogła przeprowadzić wielu prac i wystawić rachunków, poprosił sołtysów o 

weryfikację wniosków. Dodał, że w świetle ostatnich ustaleń świetlica w Anielinie 

posadowiona jest na gruntach niczyich. 

- radny Świder pytał czy zmiany w funduszu muszą się odbywać na podstawie ustaleń 

zebrań sołeckich. 

- Wójt oznajmił, że o wszystkich zmianach funduszu musi decydować zebranie 

mieszkańców, które powinny być przeprowadzone najlepiej do końca czerwca. 

Ad.10. Po wyczerpaniu zagadnień przewidzianych do rozpatrzenia na posiedzeniu sesji i 

zakończeniu dyskusji o godzinie 12
40

 radny Worach przewodniczący rady zamknął XXXIV 

posiedzenie Rady Gminy Poświętne. 

Protokołował 

        Przewodniczący Rady Gminy 

Bolesław Kośka 

         Mieczysław Worach 

 

 

 


